
  
  
 

                              

 ACTA CONSELL MUNICIPAL PER LA IGUALTAT 19/09/22 
 

A Vilafranca del Penedès, el dia 25  de gener de 2023, a les 19:00 hores, es reuneix a la Plaça 

Penedès, 3, 2a planta el Consell Municipal per la Igualtat, en sessió ordinària i en primera 

convocatòria, presidida per la Sra. Montse Arroyo i Ferrando, amb l’assistència de: 

 

Montse Arroyo Presidenta del Consell 

Jesús Lafuente  

 

Representant AAVV SANT JULIÀ 

Beatriz Reina Carrion Representant AAVV LES CLOTES 

Maria Galiano Moreno  Representant de Ciutadans  

Marina Lassa Fernandez Representant AAVV POBLE NOU 

Mercè Celades Prieto 

 

Representant AAVV MOLI D’EN ROVIRA  

Clara Girona 

 

Representant de VeC 

Rosa Esteban-Milà 

 

Tècnica Igualtat, en funció de secretària 

 

Excusen la seva assistència : 

 

Carme Garrido Entretots 

 

Ordre del dia: 

1. Accions d’igualtat i Lgtbi+ 

2. Convenis Acord Marc amb el Departament d’Igualtat i feminismes de la Generalitat 

de Catalunya.  

3. Commemoracions 

4. Altres  

5. Precs i preguntes. 

La regidora Montse Arroyo, dona la benvinguda a les persones assistents. Abans d'iniciar els temes 

de l'ordre del dia la Montse Arroyo pregunta si arriben les actes i les comunicacions a les entitats 

presents. 



  
  
 

                              

La Clara Girona representant de Vec, comenta que rep les convocatòries, però no les actes. La Rosa 

Esteban comenta que el Servei envia la convocatòria i les actes a les mateixes adreces de correus. 

També s'informa que les actes es troben penjades a la web d'Igualtat 

https://igualtat.vilafranca.cat/pla-la-igualtat 

Les entitats poden enviar els seus nous correus a resteban@vilafranca.org 

La regidora informa que unes de les accions que es proposa el servei és tenir tots els documents 

possibles penjats a la web i continuar treballant amb els centres educatius i entitats fent formacions 

i seguin activant les accions del Pla d'igualtat. 

Com a part d'aquest desenvolupament del pla s'ha aconseguit signar dos convenis amb l'Institut 

Català de les Dones de la Generalitat de Catalunya. El primer és el Conveni de col·laboració és per a 

l'impuls de la prestació del Servei d'informació i Atenció a les dones i la realització de polítiques 

d'igualtat de gènere ( SIAD), pel període 2022-2025. Aquest conveni suposa una partida 

pressupostària elevada per poder disposar de personal en el Servei SIAD, servei d'informació i 

atenció a les dones. 

El segon conveni de col·laboració és per a l'impuls de les polítiques de promoció de la igualtat i els 

feminismes, 2022-2023. Aquest es concreta en poder disposar de pressupost per disposar d'una 

professional per atendre i dinamitzar el SAI, Servei d'atenció Integral LGTBI. 

Tot i els fons econòmics que hi destina l'Ajuntament, aquests dos convenis venen a poder desplegar 

més, tant el Pla d'Igualtat, com el Pla LGTBI locals, 

Son convenis amb una durada de tres anys i cada any es va ampliant la quota per finalitzar amb una 

aportació aproximada d'un cinquanta-dos mil euros cadascun. 

La regidora obre un torn de paraules, per s'hi ha preguntes: 

Maria Galiano de ciutadans pregunta la durada dels convenis. 

També és pregunta si el pressupost es destina a una treballadora social. 

La Montse Arroyo, respons a les diferents preguntes: La durada és de tres anys. En els convenis 

s'especifica molt detalladament que cal en cada Servei, en el cas del Servei LGTBI el conveni diu molt 

clar que és per una treballadora social i quina formació ha de disposar. Són convenis molt ben 

pautats. 

La Beatriz Reina de l'AAVV les Clotes, pregunta si ja s'ha contractat a la persona. 

La regidora informa que ja s'ha fet la contractació de la treballadora social per Servei SAI a través de 

la borsa de treballadores socials de l'Ajuntament de Vilafranca. 

La Maria Galiano, pregunta per l'altra treballadora social del SIAD. 

https://igualtat.vilafranca.cat/pla-la-igualtat


  
  
 

                              

Aquesta esta  contractada de fa temps i, per tant, els recursos són per mantenir-la en el servei. Els 

recursos també serveixen per fer sensibilització en contra de la violència masclista i pel 

desplegament d'altres accions del Pla d'igualtat. 

La Rosa Esteban afegeix que els recursos són per desplegar la Llei que garanteix els drets de les 

persones LGTBI. 

Passem al punt de Commemoracions. 

La Montse Arroyo convida a totes les entitats a organitzar actes pel 8 de març. Si els fan arribar amb 

temps, es poden valorar les implicacions i ajudes del servei i també per poder-los posar a la 

programació de la commemoració del Dia Internacional de les Dones. 

La regidora explica abans d'entrar en el programa del 8 de març, el nou projecte que s'està fent des 

del Servei d'igualtat i la Comissió municipal pel benestar de les persones amb discapacitat CMBPD. 

Des d'aquesta comissió es treballa els temes de sensibilització de les persones amb discapacitat. 

Fa un any que la comissió CMBPD es dinamitza des d'igualtat. Mirant les dades de població es va 

veure que hi ha més dones 52% que homes amb discapacitat. Amb aquestes dades va sorgir la 

possibilitat de fer un estudi-diagnosi sobre les necessitats de present i futur de les persones amb 

discapacitat amb perspectiva feminista. També s'ha demanat una segona part que seria fer amb la 

Diputació un Pla d'accions. 

La Rosa Esteban, recorda que les associacions de veïns i veïnes poden demanar al Servei d'igualtat 

xerrades d'informació i sensibilització sobre discapacitats auditives, perquè hi ha l'associació Acapps 

(associació de famílies i persones amb sordesa) que s'ha ofert per poder establir xerrades als centres 

cívics i veïnals. Es tornarà a enviar el correu on hi ha aquesta informació sobre fer les xerrades. 

També s'ha enviat un correu sobre les notificacions que ha de fer les associacions. Es concreta entre 

totes que es tornarà a enviar tots els correus. 

La Montse Arroyo descriu el programa, tot i no estarà tancat fins al dia 10, explica els diferents actes 

concretats. S'enviarà el programa una vegada concretat a totes les entitats del Consell Municipal 

per la Igualtat 

La Xerrada institucional serà el dia 7 de març, la farà la creadora de Lola Vendetta- Raquel Riba 

Rossy. També actuarà un grup Musical penedesenc Koren. La Lola Vendetta també farà un taller 

d'il·lustració. Hi haurà una batucada pel mercat. Una performance, que fan participar en la 

ciutadania i deixen el testimoni. Hi haurà una exposició. Una obra de teatre a casal de temàtica 

dones. Hi ha entitats com el Covides que cada any fa xerrades sobre dona i vinya per les sòcies. Hi 

haurà també un conta contes Martina Trementina. El 22 de març serà el lliurament de premi del 

concurs de calendaris, el lema és "jo soc totes" es fa a la Nau a l'Espirall. 

La Beatriz Reina pregunta si hi haurà sopar de dones. La regidora comenta que és difícil organitzar 

un sopar de dones amb les noves formulacions legals i d'hisenda. Però si alguna associació el vol 

organitzar, rebrà el suport del Servei. 



  
  
 

                              

La Mercè Celades de l'Associació Molí d'en Rovira comenta que si fan la mateixa activitat de defensa 

personal, on va venir un expert de l'hospital clínic, i va tenir molt d'èxit l'any passat si podrien rebre 

suport econòmic. La Montse diu que es pot mirar, per tant, cal que ens facin la proposta. 

Es fa una petita conversa sobre defensa personal i es creu que seria enriquidor fer més educació 

sobre defensa personal. 

La regidora comenta que qualsevol activitat que les associacions veïnals organitzin per la 

commemoració del dia de les dones sortirà en el programa. 

El Jesús Lafuente de l'associació de sant Julià, comenten que estan valorant algunes possibilitats per 

fer d'activitats, però que no tenen res concretat, encara. 

La data límit per poder posar activitats en el programa és entre el 6 o el 10 de març. La Rosa Esteban 

enviarà un correu dient la data concreta. 

La Beatriz Reina de l'associació les Clotes, pregunta si hi ha sales d'exposicions on es pugui exposar. 

En cas de no haver-hi sales disponibles en aquestes dates, diu que la faran a la sala de l'associació 

de les clotes. 

La Marina Lassa de l'associació del Poble Nou, comenta que la seva associació no està organitzant 

actes pel 8 de març, però està molt d'acord amb les organitzades per altres associacions. 

La Beatriz Reina explica que l'exposició que volen fer són de dibuixos sobre violència masclista, molt 

personal. Si les impressions dels dibuixos estan fetes pel mes de març es farà a les Clotes. 

La Clara Girona de VEC comenta que com associació política estan organitzant activitats pel 8 de 

març. La Montse Arroyo creu que la normativa no permet fer difusió dels actes que facin els partits 

polítics, però que ens ho poden fer arribar per correu, encara que no pugui entrar a la programació 

institucional. 

El Jesús Lafuente de l'associació de sant Julià, pregunta si hi ha alguna planificació per tornar a fer 

formació a les associacions sobre qüestions de gènere, violència masclista o agents Liles. També 

pregunta si com associació en les festes del barri es pot disposar de punts liles. 

La Montse arroyo comenta que cada proposta necessita una mirada, els punts liles són difícils de 

poder-los oferir, necessiten licitacions anuals, però sí que es pot pensar amb diferent tipus de 

formació, per les associacions ara que hi ha hagut renovació de persones en les juntes i mirar de fer 

formació com agents liles. 

La Beatriz Reina, comenta que com associacions es podria demanar a seguretat ciutadana més 

agents municipals. 

El Jesús Lafuente de l'associació de sant Julià, comenta que ells com associació volen un punt lila,, 

si no potser des del Servei, comenta que ho parlaran amb la Ruda. 



  
  
 

                              

La Montse Arroyo explica que un punt lila, no implica la carpa, sinó aplicar un protocol nocturn que 

suposa disposar d'un equip ampli de professionals i tot un dispositiu en cas d'haver-hi agressions. 

La Beatriz Reina pregunta sobre l'aplicació de mòbil que va editar la policia local i si se sap quanta 

gent la utilitza. 

Fa dos anys que es va fer l'aplicació i es baixa al mòbil i tu pots fer una trucada i immediatament la 

policia rep l'alerta. És per casos de violència masclista, robatoris i LGTBIfobies. 

La Clara Girona de Vec, pregunta si els locals d'oci privats tenen algun tipus de protocol com en les 

festes municipals. 

La regidora comenta que el sector privat és complexa, hi ha locals que tenen una sèrie de protocols 

i d'altres no tenen. Però el principal problema és el que passa fora dels espais, el que passa en el 

"Botellons" o en espais on el protocol no arriben. 

Una vegada exposats els temes i les aportacions, la  Montse Arroyo dona per acabada la sessió i 

agraeix la presència de les entitats. 
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